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Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for, hvilke initiativer Skattestyrelsen tager for at imødegå udfor-

dringen, som eksempelvis færøske sygeplejersker med pensionsopsparinger i danske pen-

sionskasser har i form af at planlægge sin tilbagetrækning fra arbejdsmarkedet på grund af 

skattereglerne i Danmark og lange sagsbehandlingstider, jf. ministerens svar på S 1555 af 

20. maj 2021? 

 

Svar 

Jeg kan henholde mig til følgende, som jeg har modtaget fra Skattestyrelsen: 

 

”Skattestyrelsen kan oplyse, at enheden for pensionsbeskatning for kort tid siden har im-
plementeret en ny proces, som betyder, at den samlede sagsbunke opdeles pba. sagernes 

bestemte karakteristika, og at sagerne derved behandles særskilt. Hidtil har de færøske sager 

været en del af en samlet sagsbunke på pensionsområdet, hvilket ofte medførte lange sags-

behandlingstider. Med den nye proces er bl.a. færøske pensionssager blevet udskilt fra de 

øvrige sager, og der er iværksat initiativer til nedbringelse af sagsbunken. Der er pt. 32 

færøske sager.  

 

Med den nye proces forventes det, at sagsbunken kan nedbringes betragteligt inden for få 

måneder, og at sagsbehandlingstiden derfor fremadrettet forventes reduceret fra det nuvæ-

rende niveau på op til 12 mdr. til maksimalt 2 mdr.  

 

Skattestyrelsen vil fortsat følge området og sikre en så kort behandlingstid som muligt.” 
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